
Kære Statsminister tak for invitationen du gav ved middagstid til en snak om en pakke der kan 
hjælpe kulturlivet, og her vil forsamlingshusene forhåbentlig blive inddraget. Vi har erfaret at 
forhandlingerne er påbegyndt, men vi er klar til et opkald via face time,  telefonisk eller anden 
platform man ønsker at afholde møde for at vi som forsamlingshusenes landsorganisation kan 
tale netop deres udfordringer i forhold til Covid-19. 

Vi ved godt at det ikke er det helt store beløb der er tale om, men et beløb kan være med til at 
sikre at netop denne kulturskat sikres, og bevares. 

Danmarks nok ældste kulturinstitution skulle jo også gerne kunne bestå når denne situation er 
over, Landsbyernes samlingspunkt være der til at samle landsbyen. Derfor er det tid til at 
handle på dette nu. 

En af de problemstillinger der er i de hjælpepakker som er allerede findes er at beløbet man 
skal have i fastudgifter (25.000 kr.) er for stort, dvs. at man ingenting kan få, og en anden 
problemstilling som landsforeningen for danske forsamlingshuse ser det, er at det ikke kun er 
mens samlingsforbuddet er der, men også flere måneder efter at samlingsforbuddet bliver 
ophævet. Hvordan ser vi så det løst, en pakke som sikre forsamlingshuse, og denne 
hjælpepakke for fasteudgifter kan bruges, dog skal beløbe ned til 5.000 kr. da flere huse har 
en omsætning på 35-40.000 kr. årligt. Og en forbudsperiode som denne kan være katastrofalt. 
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